

### Peminat? seni

tahan diri kian 

**bertambah 34**  
Dari Muka

dalam, berunding 32 buah pada 1963. Bilangan orang yang meng- kira 15,000.

Bertambahnya minat terhadap seni ini telah menyebabkan pertu- han-pertubuhan ini menlekerjakan soal- soal perniagaan. Bebe- rapa buah pertubuhan yang patau juga muncul.

Oleh kerana kawalan yang sangat terhad atau tidak ada kawalan lang- sung ke atas pertubuhan- pertubuhan ini, sebab- punyal kebanyakan yang cukup terlatih sesuatu seni memperlahankan diri sekarang diolehkan mengajurkan klas tetapi hendaklah membuat per- mohonan kepada Penda- tar Persatuan-Persatuan atau Pendaftar Nama- Nama Peminat. Kata Keyakinan itu.

sebagai seni yang sedia menerima sebarang orang untuk dilatih tanpa mempelajari latarbela- kang orang itu, tujuannya mempelajari seni itu, asal saja orang itu ber- sedia membayar yuran yang telah ditetapkan.

Oleh kerana mudahnya untuk memasuki pertubuhan- pertubuhan seni memper- lahankan diri, maka ing- bota-angka. Kemudian jenayah telah didapati masuk pertubuhan-pertu- buhan ini untuk mengua- sai sesuatu seni mem- pertahankan diri bagi kepentingan mereka sen- diri. Kenyataan itu menjelaskan.

Pemerintah, kata kenyataan itu, tidak ber- lujuran untuk tidak meng- galakkan orang-orang menduduki seni mem- pertahankan diri. Men- jina kesihatan tubuh dan bagi mem pertahankan diri mereka.

Bagaimanapun ada per- tubuhan-pertubuhan yang melengkapkan ang- gota-anggota mereka de- ngan senjata, yang jika disialatgunakan, boleh mendatangkan akibat yang buruk kepada mang- sa-mangsa mereka dan juga implikasi yang serius kepada usaha mencegak- kan. Oleh kerana itu, dan demi kepentingan masa- datang, Pemerintah telah meluluskan Akta yang bertujuan untuk menga- wal kegiatan-kegiatan pertubuhan ini dan men-

## Sultan harap Gayung dapat subur

**1-1 SEP 1974**  
Berita Minggu

**KELANG, Sabtu.** — Suatu istiadat mengadap dan me- nyumbang Sultan ber- langung di Istana Alam Shah di sini hari ini yang kemu- dian diikuti oleh pertunjukan seni si- lat gayung.

Lebih 800 orang rakyat dari seluruh daerah termasuk Sultan dan Raja Muda Selangor mengikuti istiadat dan pertunjukan tersebut dengan penuh minat dan mereka kemudian bersama-sama minum teh.

Sebelum pertunjukan Sultan Selangor me- nerima mengadap 35 orang ahli-ahli Lembaga Beradab di balai Rong- sey.

### Disaksikan

Inilah pertama kali upacara seumpama itu diadakan di Istana Alam Shah.

Upacara tersebut ber- langung mulai jam 3 petang yang disaksikan oleh pembesar-pem- besaran negeri, penghuni- penghuni dan tetamu undangan. Khas dari serata daerah.

Upacara menyumbang ke bawah Duli Sultan in diketuai oleh Maha- guru Silat Seni Gayung Malaysia, Datuk Meor Abdul Rahman dan Menteri Besar, Dato Harun Idris selaku Imam

**3 SEP 1974**  
Berita Minggu

**Kharin silat tersebut.** Dato Harun kemudi- an menyumbangkan lempangnya menyampai- kan tali setia setelah menpuhaskannya secara lajawabkeg silat seni gayung.

Selaps tu Raja Aman Shah bin Raja Idris, Imam Celanggang merestui Makl ke Da- wah Duli Baginda yang sanggup mempertahankan- dan daktakan kedudukan terenggan dan negeri Selangor terancam.

### Tenggelam

Baginda dalam titah- nye merestui silat seni gayung itu dapat disu- bunkan kembali setelah tenggelam bawaja sa- haja semasa penjalaj- an duni.

Baginda juga berpen- dapat setiap rakyat yang berubaja silat yang merupakan silat tempatan, terutama kaum waris.

Titah Baginda, segala adat resam orang Me- layu bukan sahaja silat seni gayung itu tetapi dari silat, cebong-cebong yang lain, hendaklah di- kawal dan diperkem- bangkan.

Kepada ahli-ahli silat seni gayung pula, Ba- ginda memasihatkan mereka jangan meny- lahkan pelajaran yang mereka pelajari itu disempurnakan dengan tatatertib dan disiplin yang baik.

Selepai upacara Haji Mufri selangor, Haji Saleh Hassan Farid mem- baca doa selamat diikuti dengan pertunjukan silat seni gayung dag- jamanun teh.

## Pendaftaran kelas2 silat berjalan lancar bila bermula semalam

**3 SEP 1974**

**PERMOHONAN** untuk mendaftarkan di bawah peraturan baru Undang- undang Pengajaran Seni Mempertahankan berjalan dengan lancar bila ia mula dik- kuasakan semalam.

Ramai instrak- tor-instraktor per- soorangan dan per- tubuhan seni mem- pertahankan diri lempatan, telah da- lang ke pejabat Unit Kawalan Seni Mem- pertahankan Diri di Kementerian Hal- ehwal Dalamnegeri, di Pearl's Hill.

Mereka ke sana samada untuk mengambil bo- rang-borang permohonan atau mengahar- kannya kepada unit itu untuk dipertimbangkan.

Sesungguhnya, Unit Kawalan Seni Mempertahankan Diri, tidak ada kecukupan di pejabat kami dan instraktor-in- straktor persorangan dan wakil-wakil pertubuhan silat telah datang ke sini untuk memohon men- daftarkan diri.

"Kami duka telah ras- mal lagi akan datang un- tuk membuat permoh- onan.

Kelibat unit itu telah dipecah selak pe- rmohonan tentang pe- ngukuasaan undang- undang baru itu dibuat buhan lepas.

### Masih keliru

Beberapa buah pertu- buhan seni memper- tahankan diri, yang di- hubungi semalam me- nyatakan mereka sedang bersedia untuk mendar- tarakan diri sebaik saja pe- ngumuman itu dibuat.

Bagaimanapun, ada juga beberapa pertu- buhan berdaftar yang un- sikh keliru tentang un- sur-unsur undang-undang surat dari Pendaftar Per- satuan atau mengambi- instiatif sendiri men- daftarkan diri.

Ada di antaranya juga masih bingung samada pertubuhannya perlu di- daftarkan sekali lagi, Pertasatuan Pencak Silat Singapura (PERKENSIS) yang merupakan salah se- satu yang berdaftar, me- berdaftar, sedang me-

peguam kami ten- pendaftarannya pers- kami di bawah und- undang baru ini, sel- gubungan itu buah- pulan silat yang dib- oleh Badan Keaslan layu sedang bersiap- tuk mendaftarkan di bawah undang-und- baru itu.

Selainsuba Badan serian Melayu. E- jaar Yakob berkata, perka sedang menya- perkaon dan abnja- enam orang instr- yang mengajar silat tau Melaka. Kuni dan Hartman.

Keliga kumpulan itu baru saja berga- berikutnya dengan fi- tujuan badan itu t meyakinkan dan ma- wai nama baik Seni Melayu.

Kumpulan, kami ini, akan didaftarkan dengan satu nama di P- naman Badan Ke- an Melayu.

Undang-undang itu yang telah diu- oleh Pemerintah, wajibkan semua p- buhan seni mem- tahankan diri, instr- dan pelajar seni itu daftarkan diri dengan darawal Seni Men- tahankan Diri.

Undang-undang itu yang diperbuat oleh kerajaan adalah satu d- aan penjara ataupun dia-duanya sekali.

Denda paling tinggi kenakan ialah \$2,000 instraktor dan pelaja- penjara paling lama.

Bagi orang-orang membantu dalam ngarahan pengad- sertas hinggai mana d- paling tinggi ialah 3 dan penjara lama. t paling lama.

Bayaran pendaf- ialah \$50 bagi pert- han seni memper- kan diri, \$100 bagi orang instraktor seti- hun dan \$5 bagi se- pelajar untuk setahu